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CHEFSKIFTE I HJEMMEVÆRNSESKADRILLE 229   
 

 
Efter syv år som chef for eskadrillen har jeg besluttet 
at træde tilbage.  
 
Sammen med et tidskrævende civilt job har mine 
opgaver som eskadrillens chef gennem årene tæret på 
mine kræfter, og jeg – og min familie – har derfor 
brug for en periode uden chefansvar. 
 
Det har for mig været syv utroligt spændende og 
udfordrende år med mange aktiviteter i uniformen og 
bag skrivebordet - og det er svært at sige farvel! 

 
Når jeg sidder og tænker tilbage, er meget sket gennem de syv år. Vi har 
sammen været gennem en turbulent periode med mange kursændringer, 
som har stillet store krav til eskadrillens soldaters forståelse: 
 
• Sammenlægning af Luftmeldeeskadrillerne Slagelse og Fuglebjerg. 
• Navne gennem de syv år: 

o Luftmeldeeskadrille Slagelse og Luftmeldeeskadrille Fuglebjerg 
o Flyverhjemmeværnseskadrille 318 Vestsjælland 
o Eskadrille 864 var tæt på at blive tildelt 
o Eskadrille 229 
o Hjemmeværnseskadrille 229 

• Etablering af otte alternative luftmeldeposter. 
• Etablering af VERDI-computermeldesystem med lokal luftmeldecelle. 
• Operativ prøve og inspektion (OPI) gennemført med Flyverhjemme-

værnsinspektøren med tilfredsstillende resultat. 
• Etablering af eskadrillens eget våbenkammer. 
• Nedlæggelse af Luftmeldekorpset og oprettelse af det nye Flyver-

hjemmeværn. 
• Ny enkadrering af eskadrillen i nye funktioner i det nye Flyverhjem-

meværn. 
• Nye uddannelser til funktioner i det nye Flyverhjemmeværn. 
• Flytning til nye lokaler og nyt våbenkammer på Skovsøgård. 
• Udskiftning af alle våben til M/95 og omskolingskurser for skytter. 
• Start på de nye resterende lovpligtige uddannelser. 
• Etablering af hjemmeside på hjv.dk. 
• Vi kører desuden på den fjerde distriktschef. 
 

- og så har der jo været alle de daglige opgaver… 
 
 



Jeg har været glad for mine år som eskadrillens chef, selvom jeg selv-
følgelig meget gerne havde set, at vi var sluppet gennem transforma-
tionen fra Luftmeldekorpset til det nye Flyverhjemmeværn med flere 
aktive soldater, end vi gjorde.  
 
Jeg ved godt, at opgaverne nu er noget anderledes end dem, vi havde i 
Luftmeldekorpset. Jeg var selv flyentusiast og elskede at stå i et luft-
meldetårn under en god flyøvelse med masser af fly i luften! 
 
Til gengæld er jeg rigtig glad for, vi stadig har vores Flyverhjemmeværn!  
 
Der er ikke længere behov for den manuelle overvågning af luftrummet, 
som vi stod for i Luftmeldekorpset, og havde vi stædigt holdt fast i luft-
meldeopgaverne, ja - så var vores del af Hjemmeværnet uden tvivl blevet 
vurderet overflødigt og nedlagt! 
 
Jeg mener, at vi har rigtig god grund til at glæde os over de mange nye 
spændende opgaver, som ligger foran os nu, og i årene der kommer.  
 
Som jeg ser det, har vi i dag nye udfordrende opgaver, nye uddannelser 
og nyt materiel, som dækker meget bredere end tidligere. Der er simpelt-
hen opgaver for enhver smag og til ethvert aktivitetsniveau - og 
samarbejdet med Flyvevåbnet er i stadig udvikling, hvilket jo ikke gør det 
mindre spændende! 

 
Eskadrillen kommer ikke til at stå uden chef. Jeg er glad for, at 
eskadrillens næstkommanderende, Premierløjtnat Bent Hansen, 
har indvilget i at tage over som eskadrillechef, når jeg træder 
tilbage 01 AUG 2007. Bent er kendt og vellidt i eskadrillen, så 
jeg er sikker på, at I alle vil støtte op om ham. 
 

Jeg forsvinder ikke ud af Flyverhjemmeværnet. Jeg har accepteret en 
stilling som informationsofficer ved distriktet, så vi vil stadig ses en gang 
imellem derude i vores Flyverhjemmeværn! 
 
Til slut vil jeg takke Jer alle for samarbejdet gennem mine år som chef for 
eskadrillen. Pas godt på den – eskadrillen – den har hårdt brug for sine 
soldater!  
 

GOD VIND FREMOVER! 
 

Med venlig hilsen 
 
 
 

JACOB LUND 
kaptajn 

Chef for Hjemmeværnseskadrille 229 



 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Ny eskadrillechef 01 AUG 2007 
 

PL Bent Hansen 


